

*REPUBLIQUE
DE
VANUATU*

JOURNAL OFFICIEL



*REPUBLIC
OF
VANUATU*

OFFICIAL GAZETTE

**EXTRAORDINARY GAZETTE
NUMERO SPECIAL**

NO. 4

13 JUIN 2001

13 JUNE 2001

SONT PUBLIES LES TEXTES SUIVANTS

ARRETES

LOI NO. 5 DE 1980 RELATIVE AUX
COMMUNES [CAP. 126] -

- ARRETE NO. 48 DE 2001 RELATIF A LA NOMINATION DU COMMISSAIRE DU CONSEIL MUNICIPAL DE PORT VILA.

NOTIFICATION OF PUBLICATION

ORDERS

MUNICIPALITIES ACT [CAP. 126] -

- APPOINTMENT OF COMMISSIONER FOR THE MUNICIPAL COUNCIL OF PORT VILA ORDER NO. 48 OF 2001.

*noted.
H 10/07*



REPUBLIC OF VANUATU

MUNICIPALITIES ACT [CAP 126]

Appointment of Commissioner for the Municipal Council of Port Vila Order No. 48 of 2001

To provide for the appointment of a Commissioner to administer the affairs of the Municipal Council of Port Vila.

In exercise of the powers conferred on me by subsection 6A(2) of the Municipalities Act [CAP 126] I, the Honourable Joe Natuman, Minister of Internal Affairs, make the following Order.

1 Appointment of Commissioner

Mr William Haling is appointed as the Commissioner to administer the affairs of the Municipal Council of Port Vila.

2 Period of appointment

The Commissioner is appointed for the period that started on 31st May 2001 and ends on the day on which the mayor of the Council is elected in accordance with the regulations made under the Municipalities Act [CAP 126].

3 Responsibilities of the Commissioner

In accordance with subsection 6A(4) of the Municipalities Act [CAP 126], the Commissioner is to:

- (a) oversee the day to day functions of the Municipal Council of Port Vila; and
- (b) review all building permits and other activities approved by the Council on and after 24th March 2001.

4 Allowance

The Commissioner is entitled to an allowance of VT 200,000 per month or part thereof.

5 Payment of allowance

The allowance referred to in section 4 is payable from the date on which this order is made.

6 Reporting requirements

The Commissioner is to report to the Minister in writing at least once per month and the Minister may request additional information from the Commissioner about any matter in the report.

7 Other benefits, allowances and entitlements

The Commissioner is not to be paid any other benefits, allowances or entitlements during or after his term of office.

8 Use of Council vehicles

The Commissioner is to have access to the cars of the Municipal Council of Port Vila for purposes associated with the office of the Commissioner.

9 Commencement

This Order commences on the day on which it is made.

Made at Port Vila this 12th day of June 2001

Honorable Teave Natuman
Minister of Internal Affairs



RÉPUBLIQUE DE VANUATU
LOI NO. 5 DE 1980 RELATIVE AUX COMMUNES (CAP. 126)

**ARRÊTÉ NO. 48 DE 2001 RELATIF À LA NOMINATION DU
COMMISSAIRE DU CONSEIL MUNICIPAL DE PORT-VILA**

Portant nomination d'un Commissaire devant administrer les affaires du Conseil municipal de Port-Vila.

LE MINISTRE DES AFFAIRES INTÉRIEURES,

VU les pouvoirs que lui confèrent les dispositions du paragraphe 6A(2) de la Loi No. 1 de 2001 relative aux Communes (Modification),

ARRÊTE :

1. Nomination du Commissaire

M. William Haling est nommé en qualité de Commissaire afin d'administrer les affaires du Conseil municipal de Port-Vila.

2. Durée de validité de nomination

Le Commissaire est nommé pour une durée commençant le 31 mai 2001 et se terminant le jour où le Maire du Conseil municipal est élu conformément aux dispositions des règles établies aux termes de la Loi No. 5 de 1980 relative aux Communes.

3. Responsabilités du Commissaire

Le Commissaire doit conformément aux dispositions du paragraphe 6A(4) de la Loi No. 5 de 1980 relative aux Communes (Modification) :

- a) veiller à l'exécution des fonctions quotidiennes du Conseil municipal de Port-Vila ; et
- b) revoir tous les permis de construction et autres activités approuvés par le Conseil le, et après le 24 mars 2001.

4. Indemnité

Le Commissaire perçoit une indemnité de 200 000 VT par mois ou partie de cela.

5. Paiment d'indemnité

L'indemnité visée à l'article 4 est payable à compter de la date à laquelle le présent Arrêté est fait.

6. Obligations de compte rendu

Le Commissaire est tenu de faire un compte rendu au moins une fois par mois et le Ministre se réserve le droit de demander des informations complémentaires au Commissaire sur toute question soulevée dans le compte rendu.

7. Autres avantages, indemnités et droits

Le Commissaire ne bénéficiera d'aucuns avantages, indemnités ni droits supplémentaires au cours de, ni après la cessation de ses fonctions.

8. Utilisation des véhicules du Conseil municipal

Le Commissaire a droit à l'utilisation des véhicules de fonction du Conseil municipal de Port-Vila aux fins liées à sa fonction de Commissaire.

9. Entrée en vigueur

Le présent Arrêté entre en vigueur à la date à laquelle il a été fait.

Fait à Port-Vila, le 12 juin 2001

LE MINISTRE DES AFFAIRES INTÉRIEURES

JOE NATUM

JOE NATUM
Ministre